
Møde i sporudvalgsmødet d. 19/5-2024 
 
Deltagere: Doris Jensen, Inger Lahn Sloth Seitzberg, Pernille Gerding, Flemming Stig Hansen, 
Sanne Gram-Nielsen 
 
Fysisk møde afholdt hos Doris i Horsens. 
 
Referant: Sanne Gram-Nielsen 
 
Dagorden: 
1. Gammelt vildtsporreglement, som skal revideres og nye tanker. 
2. Prøvekalender 2024 0g 2025 
3. Kommissorium 
4. DM i vildtspor 
5. Årets sportoller - kriterier 
6. Diplomer  
7. Skal vi tænke på en nordisk venskabskamp? 
8. Træning i klubben, hvordan fastholder vi og lokker nye til? 
9. Triple-dual-weekenden. hvad skal vi indtænke? 
10. Sammensætningen i vores udvalg, skal vi have kigget på formandspost? 
11, Rabat til egen race 
12. Eventuelt. 
 
1. Vi ønsker at opdateret vildtsporsreglement, så elementer/forhold som ikke er relevant, 
bliver taget ud. Derudover at elementerne der vælges ud til DM, være tilfældig og 
relevant. Inger skriver sporudvalgets oplæg sammen. Vi har også et forslag til 2 nye spor-
championater, som vil være motiverende for nye hundeførere. 
 
2. Der blev planlagt otte prøver i 2025 med sted og datoer. Tre prøver på Sjælland, hvoraf 
den ene er DM og fem prøver i Jylland. 
Vi er begrænset af tilgængeligt areal i store dele af landet, men arbejder på at få adgang 
til privat skov, så vi kan sprede prøverne mere jævnt ude i flere dele af landet. 
 
3. Sanne arbejder på det – et udkast vil være færdigt i juni. 
 
4. Kriterierne for deltagelse i DM i vildtspor er snævre, og skæringsdato er 1/8. Vi mener at 
dette er utidssvarende og vil gerne ændre dette, så DM ligger i begyndelsen af året, 
kvalifikationsperioden følger kalenderåret, samt at en kvalifikation er gældende 2 år. 
Dette vil blive skrevet ind under pkt. 1. 
Vi vil forsøge at implementeret dette allerede fra 2025. 
 
5. Vi indstiller til Bestyrelsen at point opnået i egen og andre klubber sidestilles, men at 
man for at blive årets sportoller som minimum skal have deltaget i 1 sporprøver i egen 
klub, se bilag 1. 
 
6. Vi laver 4 generiske diplomer, som kan rumme de forskellige sporprøver. Dette trykkes 
på papir af ordentlig kvalitet. Der er lavet aftale med Lars. 
 
7. Vi mener en Nordisk venskabskamp er en god ide – og derudover synes vi helt generelt 
det ville være til fordel for alle, at vi knyttet tættere bånd med de nordiske toller/retrieverklubber. 
 



8. Det er en udfordring, som er generelt i hele klubben. Der er regelmæssige spor 
arrangementer på Sjælland og Jylland, hvor interesseret kan deltage og hvor man kan 
møde folk, man kan udveksle erfaringer med og som kan hjælp en videre. Men det er et 
eget ansvar, hvis man vil dygtiggøre sig, som klubben ikke kan hjælpe med. 
 
9. Triple-dual weekend: Grundet mangel på areal, ser vi ikke dette kan holde på Sjælland i 
2025. Vi håber på at få adgang til private arealer, så vi på sigt kan afholde 
arrangementet på Sjælland. 
 
10. Vi vil gerne have tilsvarende struktur i sporudvalget, som den man har i JU. 
Vi blev enige om, at Inger fortsætter som formand for sporudvalget og Flemming vores 
kontaktperson i bestyrelsen. 
 
11. Jf. DKK-reglement må vi gerne give rabat på sporprøver. Sporprøver er dyre, så vi 
foreslår at vi prioriterer egen race ved at give dem 10% rabat. Et forslag skrives sammen 
og sendes til Bestyrelsen. 
 
12. Det var ikke noget til eventuelt. 


